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ABSTRACT
 In this research, OXY – LPG gas flame through Robotic cutting machine was used.  Many experiments had been done in order to achieve proper processing conditions for clean cut. The main parameters control the cutting process are LPG and Oxygen pressures, torch speed, the choice of nozzle and the gap between the flame and the piece. Samples of  carbon steel were used with thicknesses range (25 – 35) mm  under different process conditions to produce clean cut (kerf) within ( 2 ) mm width in order to apply programs capable of producing  spur gear shapes and racks. The attempts succeeded only in producing spur gear with clean cut. The ability of torch to move in a circle of diameter around  2000mm which gives high maneuvering to produce large shapes under the conditions were mentioned in this research, which is out of the capability of typical production machines.

قابلية قطع المعادن بشعلة الاوكسى – غاز البترول السائل لانتاج
أجزاء هندسية من الفولاذ الكاربوني
الخلاصة:   
           في هذا البحث تم استعمال شعلة اوكسى- غاز البترول  السائل بواسطة ماكنة قطع معادن تعمل وفق برنامج.   تم أجراء العديد من التجارب للوصول إلى ظروف تشغيل ملائمة تتحكم في نظافة القطع. إن العوامل الرئيسية التي تضبط عملية القطع هي ضغط غازي البترول السائل و الاوكسجين وكذلك سرعة المشعل و نوع الخرطوم( النوزل ) كذلك بعد الشعلة عن القطعة المشغلة. كانت النماذج المستعملة في البحث هي حديد واطىء الكربون و بسماكات (25 – 35 ) ملم.  وتم تجريب ظروف تشغيل مختلفة لغرض الحصول على قطع جيد بعرض لايزيد عن 2(ملم) لغرض تصميم  برامج قابلة للتطبيق من اجل  انتاج ( ترس عدل) و كذلك ترس جريدة , وقد نجحت المحاولات فقط في انتاج قطع جيد للترس العدل.   ان المناورة في حركة المشعل و هي بحدود دائرة قطرها (2000ملم) تجعل بالامكان انتاج اشكال هندسية باحجام كبيرة خارج حدود امكانية المكائن التقليدية  تحت ظروف التشغيل الواردة بالبحث.
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